

Godkjent referat – Styringsgruppe Cris/NVA 26. mai og 27 juni 2025

Møte	4/2025	Referat godkjent pr e-post 3 juli 2025
Dato	Del 1 - 26.05.2025	Del 2 - 27.06.25
Tid	09:00 - 10:30	08:00 - 08:55
Sted	Teams	
Deltagere	Johannes F Paulsen (UiO)	Kari-Anne Kristensen (NFR)
	Herman Strøm (UHR)	Marion Mühlburger (UiB)
	Trude Eikebrokk (FFA)	Vigdis Namtvedt Kvalheim (Sikt)
	Frode Arntsen (Sikt)	Terje Hellesvik (Sikt)
	Marit Henningsen (Sikt)	Marianne Mathiesen (Sikt) - i møte del 2
	Margaret L Fotland (Testgruppen) - sak 23/25 i møtets del 1	Elin H. Frøshaug (Testgruppen) - sak 23/25 i møtets del 1

AGENDA

Sak	Tema	Sakstype
21-25	Godkjenning av innkalling og dagsorden	B
	Ingen saker meldt til <i>Eventuelt</i> . Vedtak: <i>Styringsgruppen godkjenner innkalling og dagsorden.</i>	
22-25	Stadfesting av tidligere godkjent referat fra møte den 7. apr. 25	B
	Referatet er tidligere godkjent via e-post. Vedtak: <i>Styringsgruppen stadfester tidligere godkjent referat fra møte den 7 april 25.</i>	
23-25	Status NVA	O
	Prosjekteier og prosjektleder orienterte om status for arbeidet med justert funksjonalitet for studentoppgaver og arbeidet med juridiske avklaringer der institusjonenes innspill er ivaretatt i respons. Testgruppen påpeker blant annet at det fortsatt er behov for å teste at den nye funksjonaliteten ikke slår inn uheldig på andre deler/roller. De er enig i statusrapporten som sådan, men understreker at det gjenstår å teste/verifisere at funksjonalitet for studentoppgaver fungerer tilfredsstillende og uten å påvirke andre deler av systemet. Vedtak: <i>Styringsgruppen takker testgruppen for arbeidet og tar saken til orientering.</i>	
24-25	Overgang til NVA	B
	Basert på gjennomgangen av status under sak 23-25, konkluderer SG med at forutsetningene for å starte overgangen til NVA ikke er oppfylt.	

	Styringsgruppen ber om at diskusjonen fortsetter i en del 2 av møtet, etter at testgruppen har testet/verifisert at funksjonalitet for studentoppgaver er tilfredsstillende, samt at nødvendige juridiske avklaringer for avtaleverket er på plass.	
Del 2 av styringsgruppens møte gjennomført 27. juni kl. 08-09 med revidert sakspapir for sak 24-25		
24-25	Revidert sak om overgang til Nasjonalt vitenarkiv	B
	Divisjonsdirektør innledet og ba styringsgruppen konkret å ta stilling til om: 1. NVA som system er klar for produksjonssetting 2. SG kan slutte seg til forslaget til innføringsplan Prosjekteier gjennomgikk status på de områder som ligger til grunn for beslutningskriterier for overgang til NVA, med utdypende status på de beslutningskriterier som ikke allerede var avklart som tilfredsstillende for å starte overgangen til NVA i SGs møte den 7. april. På spørsmål fra SG om status på funksjonalitet for import av fulltekstfiler, er situasjonen at dette vil komme på plass så raskt som mulig etter overgangen, i tråd med tidligere avklaring med SG og avtale med testgruppen. Arbeidet med funksjonalitet for godkjenning/publisering av filer og testing av import fra flere utgivere fortsetter gjennom sommeren. Det er høyt prioritert å få funksjonaliteten på plass så raskt som mulig. Sikt og testgruppen jobber sammen om å teste at kvalitet på maskinlesbare lisenser fra forlagene er tilfredsstillende. Det er nå enighet om avtaleverket og institusjonene er klar for å signere avtalene slik de nå foreligger pr 23. juni 2025 forutsatt at; 1. Sikt så raskt som mulig får gjennomført en ekstern juridisk vurdering av lovligheten av migrering fra lokalt arkiv til Nasjonalt vitenarkiv (NVA). 2. Det er mulig å slå av funksjonalitet eller fjerne materiale dersom det viser seg at det ikke foreligger juridisk dekning. Signert avtaleverk er en forutsetning for migrering av den enkelte institusjons vitenarkiv og for aktivering av den enkelte institusjon i NVA. Prosessen med signering av den siste avtaleversjonen starter umiddelbart. Sikt følger opp forutsetning om det juridiske, i første omgang overfor Kunnskapsdepartementet og deres jurister. Vi vil orientere SG, UHR og andre berørte fortløpende. Revidert tidslinje for overgang til NVA , der det legges opp til at overgangs-prosessen starter med å stenge Cristin for registrering og redigering den 19. August, ble presentert. Migrering av Cristin-data forventes å ta ca. en uke, hvorpå migrering av vitenarkivene starter. De største institusjonene migreres først, noe som forventes å gi best mulig datakvalitet. Prosessen vil erfaringsmessig ta totalt 4–5 uker. Hovedlansering av NVA vil skje når migrering av alle vitenarkiv er ferdig og NVA inneholder data fra alle institusjoner.	

	Dette vil etter planen skje mot slutten av september. «Handle» på de enkelte metadatapostene som har filer overføres fra dagens lokale vitenarkiv og kommer på plass i NVA ved hovedlansering. Dette gjør at eksisterende lenker til lokale vitenarkiv vil fortsette å fungere. Det stilles spørsmål om Brage-APIet og videre liv for dette. Dette APIet vil ikke oppdateres etter overgang til NVA og vil fortsette å vise innholdet som ligger i Brage (oppdatert pr migreringsdato) også etter overgangen til NVA. Det vil da fortsatt hente ut informasjon fra Brage, men institusjonene må benytte NVA API for å hente ut nytt innhold som legges til i NVA. Det diskuteres overordnet rundt læringspunkter i Cris/NVA-prosjektet, og styringsgruppen anbefaler å foreta en prosjektgjennomgang og utarbeide en rapport for læring og erfaringsdeling.	
	Vedtak: <i>Styringsgruppen vurderer at NVA er klar for produksjonssetting og anbefaler at overgangen til NVA iverksettes ved at Cristin lukkes for registrering og redigering og at migrering av data til Nasjonalt vitenarkiv fra Cristin iverksettes medio august 2025.</i> <i>Aktivering av institusjonene i NVA og migrering av data fra vitenarkivene skjer etter avtale med institusjonene, og når den enkelte institusjon har signert Leveranseavtale for Nasjonalt vitenarkiv, tidligst ultimo august 2025.</i> <i>Sikt vil ferdigstille oppgaver som er prioritert etter lanseringen.</i> <i>Styringsgruppen anbefaler at prosjektet evalueres og at det utarbeides en rapport for læring og erfaringsdeling.</i>	
25-25	Veikart for NVA (utsatt til del 2 av møtet)	O
	Prosjekteier orienterte om møtet i Produktrådet og plan for å opprette arbeidsgrupper for arbeid med innspill og veikart fra 2026. Produktrådet har sluttet seg til planen om å ha en “utviklingsfrys” på om lag seks måneder. Sikt og testgruppen vil i samarbeid prioritere mindre utbedringer som skal på plass i påvente av dette. Vedtak: <i>Styringsgruppen tar saken til orientering.</i>	